
 

 

Beslutningsprotokol for menighedsrådsmøde  
onsdag den 28.09.2022 (8/22) kl. 17.30-20.00 i Domkirkens Hus 
 
Til stede:  
Jeppe Hedaa (JH), Hanne Sundin (HS) – deltog i mødet fra kl. 19.20, 
Hanne Esmann (HE) – deltog fra kl. 17.45, Jakob Knudsen (JK) – deltog 
fra kl. 17.55, Ole Ehlers (OE), Charlotte Ekstrand (CE),  
Nore Kornø Rasmussen (NKR), Finn Risum (FR), Mai Christiansen (MC), 
Steffen Ringgaard Andresen (SRA) – deltog fra kl. 17.40,  
Stine Munch (STM), Signe Malene Berg (SMB),  
Eva-Maria Schwarz (EMS),  
Medarbejderrepræsentant Hanne Kuhlmann (HK) 
Økonomi- og Personaleleder Niels Fink-Jensen (NFJ) 

 
Afbud:  
Christian Monrad (CM), Anders Gadegaard (AG) 
 
Mødet sluttede kl. 20.35 
 
Referent: Birgit Bøgh Sønderriis, kordegn  
 

 
1. 

 
Tilmelding til spisning 
 

 
 

 
2. 

 
Indledning ved Eva-Maria Schwarz 
 

 
 

 
3. 

 
Mai Christiansen, 1. suppleant indtræder i 
menighedsrådet. Underskrivelse af 
menighedsløftet 
 

 
Menighedsrådsløftet blev 
underskrevet. 

 
4.  

 
Godkendelse af dagsorden 
 

 
Dagsorden blev godkendt 
Nyt punkt 16 vedr. Domkirkens 
Hus blev tilføjet. 
 

 
5. 

 
Økonomi: 
Budget 2023 til godkendelse 
Udkast til huslejestigning til DIS  
Indkøb af nye korkåber 
– til orientering 
 

 
SRA, HE deltog i mødet fra punkt 
5. 
Niels Fink-Jensen orienterede om 
budget 2023.  
 
 
 



 
Budget 2023 blev godkendt med 
stemmerne: 
 
For: 11  
(EMS, CE, HE, OE, FR, JH, SRA, 
STM, MC, SMB, NKR) 
Imod: 0 
Blank: 0 
 
Der er bevilget 95.000 kr. til nye 
korkåber fra provstimidler 
 

 
6. 

 
Økonomiudvalgets arbejde og kommissorium  

 
JK deltog i mødet fra punkt 6. 
 
Hanne Esmann orienterede om 
ændringerne i kommissoriet. 
 
Kommissoriet blev godkendt med 
stemmerne: 
 
For 12  
(EMS, CE, HE, OE, FR, JH, SRA, 
STM, MC, SMB, NKR, JK) 
Imod: 0 
Blank: 0 
 
Der laves et opdateret 
visionsseminar efter sommeren 
2023.  
Forslaget om visionsseminar blev 
godkendt med stemmerne: 
 
For: 11  
(EMS, CE, HE, FR, JH, SRA, 
STM, MC, SMB, NKR, JK) 
Imod: 0 
Blank: 1  
(OE) 
 
 
 



 
7. 

 
Forslag til revideret forretningsorden indstilles 
- til godkendelse 

 
Hanne Esmann orienterede om 
ændringerne i forretningsordenen. 
 
Forslag til revideret 
forretningsorden blev vedtaget 
med stemmerne: 
 
For: 12  
(EMS, CE, HE, OE, FR, JH, SRA, 
STM, MC, SMB, NKR, JK) 
Imod: 0 
Blank: 0 
 

 
8. 

 
Folkekirkens Grønne omstilling  
- til orientering 

 
Finn Risum orienterede om 
Folkekirkens Grønne omstilling 
efter et møde i Distriktsforeningen. 
 
Materiale fra mødet udsendes 
med beslutningsprotokol. 
 
Det blev foreslået at inddrage 
konfirmander/de unge i arbejdet. 
 
Der blev nedsat et grønt udvalg 
bestående af: 
 
HK (formand), EMS, SRA, JK 
samt Bettina, kirketjener. 
Henrik Norholt, suppl. spørges. 
Finn Risum bistår udvalgets 
arbejde 
 

 
9. 

 
Energibesparende foranstaltninger i kirken  
– til diskussion 
 

 
Jakob Knudsen informerede om 
kravet til at sænke temperaturen i 
kirkerum og alle lokaler.  
Andre muligheder for besparelser 
blev gennemgået. 
 
 
 
 
 



 
10. 

 
Domkirkens Hus – hvordan kommer vi videre 
– til diskussion 
 

 
Bygningsudvalg arbejder videre 
med materialet fra BARK.  
Jakob Knudsen går videre til 
arkitekterne. 
 
HS deltog i mødet fra slutningen 
af punkt 10  

 
11. 
 

 
Indsættelse af den nye Domprovst,  
Johannes Gregers Jensen 
 

 
Der vil være en reception i 
forbindelse Rotunden efter 
indsættelsen 
Vedtaget budget 15.000 kr. 
 

 
12. 
 

 
Nyt fra alle udvalg – generel information 

 
Koncertudvalget orienterede om 
Nordisk kirkemusik symposium 
med festgudstjeneste den 22. 
september 2024 i Vor Frue Kirke 
 
Kommunikationsudvalget 
orienterede om det kommende 
arbejde med DR medstreaming af 
gudstjenester i sommerperioden. 
Der holdes et møde i slutningen af 
oktober. 
 

 
13. 
 

 
Eventuelt 

 
Susanne Torgard orienterede om 
radiotransmitteret 
festgudstjeneste 1. søndag i 
advent. med efterfølgende fejring 
af 100 års jubilæet for Kbh.s Stift. 
Kulturudvalget kommer med 
indstilling.  
 
Der arbejdes på at afholde Drop-
in dåb i februar. 
 

 
14. 
 

 
Beslutningsprotokol oplæses og underskrives 

 
 
 
 
 
 



 
15. 
 

 
Lukket punkt 
Personalesager 
 

 

 
16. 
 

 
Domkirkens Hus. Svar på spørgsmål til Stiftet 

 
Udkast til svar vedr. proces med 
køb af Domkirkens Hus blev rettet 
til. Svaret sendes til Stiftet. 
Det reviderede svar blev godkendt 
med stemmerne: 
 
For: 11  
(EMS, CE, HE, OE, FR, JH, SRA, 
STM, MC, SMB, JK) 
 
Imod: 0 
 
Blank: 1  
(NKR) 
 
Punkt og afstemningen blev 
foretaget i forbindelse med pkt. 
10.  
HS var ikke til fremmødt til 
punktets afstemning. 
 

 
 
 


